
Gadbjerg den 4.6.2020 

 

Med ønsket om genoptagelse af forhandlingerne om lovændring omkring delt børne- og ungeydelse 

mellem forældre modtager du nedenstående: 

Som forældre til et barn i Danmark har man forsørgerpligt. Før regeringsskiftet i 2019 var der er ligestillings 

lovforslag fremme omkring ligelig deling af børne- og ungeydelse til familier med en 7/7 ordning, hvor man 

deler forældremyndigheden. Vi er flere forældre der til hverdag har en 7/7 ordning, som havde set frem til 

en mere rimelig fordeling, nu er lovforslaget blot lagt i skrivebordsskuffen af ukendte årsager.  

Den nuværende ordning, hvor den ene forælder har den fulde fordel og den anden ingenting modtager i 

ydelse, er der stor risiko for forældrene indbyrdes får et konfliktfyldt forhold, hvilket desværre ofte vil 

påvirke børnene, da de mærker konflikterne.  

På egen krop har jeg mærket den kamp det i en skilsmisse pludselig kan blive omkring termerne 

”bopælsforælder” og ”samværsforælder” – da det økonomiske aspekt kommer til at være fokus i stedet for 

barnets/børnenes bedste. Når en forælders eneste fokus bliver at sikre sig børnenes adresse, for at være 

berettiget de økonomiske fordele dette i det danske system automatisk medfører, bliver jeg oprigtigt 

bekymret på vegne af danske børn der ikke bor i en kernefamilie.   

Familiemønstrene i Danmark har under tiden gennemgået store forandringer, således man i dag ser en 

stigende grad af samlivsformer. Systemet omkring udbetaling af børne- og ungeydelse har ikke fulgt denne 

udvikling, systemet er opbygget efter princippet omkring kernefamilien, hvor kun den ene forælder ses som 

den primære forælder, det ser jeg som en stor udfordring, da økonomi på denne baggrund af og til bidrager 

til konflikter mellem forældre.   

Mit spørgsmål er, om den nuværende regering ikke er interesseret i at man bør ligestille forældre i 2020? 
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